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Technische vragen Programmabegroting 2023 

Hieronder treft u de beantwoording op de schriftelijk ingediende technische vragen bij de Programmabegroting 2023: 

Nr. Fractie Onderwerp Versie Pagina Vraag PH Antwoord 
1 

SP Hoofdlijnen financiën PDF 7 

In hoeverre is het te overwegen 
om in de bovenste tabel 
expliciet te maken wat de 
stelpost is voor ruimte voor de 
nieuwe bestuursperiode 
waardoor het goed zichtbaar is 
in tabel 11.1b.? (Dit blijkt 
namelijk ook niet uit de 2e tabel 
omdat geoormerkte gelden 
meegeteld zijn) 

Hofstra In tabel 11.1a is het totaal van de stelpost weergegeven en de mutaties ten opzichte 
van de Programmabegroting 2022. De vrije ruimte voor de nieuwe bestuursperiode in 
de stelpost 'Nieuw beleid' kunt u zien in tabel 11.1b onder categorie B. De aansluiting 
van het oormerk vanuit de Perspectiefnota 2023-2026 is als volgt weer te geven: 

2 

SP Weerstandsvermogen PDF 7 

De weerstandscapaciteit is 
gedefinieerd als: de middelen en 
mogelijkheden waarover de 
provincie beschikt, of kan 
beschikken, om niet begrootte 
kosten te dekken (BBV, artikel 
11). In hoeverre valt het 
geoormerkt deel van de brede 
bestemmingsreserve binnen 
deze definitie? 

Hofstra De middelen in de 'Brede Bestemmingsreserve' vallen daar niet onder. De door 
Provinciale Staten (PS) geoormerkte middelen zijn niet meer vrij. In de Nota 'Risico 
en Weerstandsvermogen 2021' is vastgelegd dat bestemmingsreserves in principe 
niet worden gekwalificeerd als incidentele weerstandscapaciteit. Dit zijn reserves 
waaraan PS een bepaalde bestemming hebben gegeven en worden om die reden 
beschouwd als niet inzetbaar voor andere doelen, tenzij PS hierover een nieuw 
besluit nemen. Wanneer de risico's in omvang toenemen is het ongeoormerkte deel 
van de 'Brede Bestemmingsreserve' wel een van de mogelijkheden die wij zullen 
aandragen als bron voor het vergroten van de weerstandscapaciteit. 

3 

SP 

Ruimtelijke 
ontwikkeling wonen 
en water perspectief 
2050  

PDF 15 

Opgenomen is dat, om de 
discussies goed te kunnen 
voeren worden gedurende 2023 
verschillende trajecten in 
samenhang uitgewerkt naar 
bespreekstukken en voorstellen 
waarbij Provinciale Staten 
richting kunnen bepalen en 
besluiten kunnen nemen. 
Wanneer is inzicht in de 
genoemde thema’s \ 
bespreekstukken en de planning 
daarvan te geven? 

Smelik De actualisatie van de ‘Omgevingsvisie Flevoland’ en daarmee samenhangend het 
Omgevingsprogramma en verordening wordt voorbereid en in 2023/2024 vastgesteld. 
De ‘Strategische Agenda Rijk Regio’, het startpakket met nationale opgaven vanuit 
het Rijk (inclusief NOVEX gebieden) en de uitkomsten van perspectieven op 2050 
worden hierin meegenomen. In lijn met de bouwstenen uit de ‘Startnotitie’ wordt de 
actualisatie voorbereid. De bespreekstukken en planning zijn opgenomen als tijdlijn 
in de ‘Informatiebundel Contourenschets Omgevingsvisie’ in de vergaderbundel van 
de Integrale Commissie van 12 oktober jl. 
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SP Economie/ 
indicatoren  PDF 40 

In de tabel liggen een aantal 
percentages boven de 100%. Hoe 
is dat te verklaren? 

Appelman Voor wat betreft Scholingsfonds Maritiem Noordelijk Flevoland: Op 20 april 2021 
hebben Gedeputeerde Staten het subsidieplafond van de Nadere regels 
Scholingfonds Maritiem Noordelijk Flevoland 2020-2023 verhoogd met € 200.000. Het 
nieuwe subsidieplafond werd daarmee € 1.050.000. Dit extra budget is afkomstig uit 
een herschikking van de Regiodeal middelen. Door deze verhoging kon de regeling 
op 1 mei 2021 opnieuw open. Op 31 mei 2021 is wederom het hernieuwde 
subsidieplafond bereikt. 

5 

SP Vernieuwend bestuur  PDF 88 

Te lezen valt dat er fors is 
geïnvesteerd in het functioneren 
van de democratie. Waarom is 
dit niet terug te vinden in de 
ambitie t.a.v. de opkomstcijfers 
2023. Deze ligt namelijk 
nagenoeg gelijk aan de 
daadwerkelijke opkomstcijfers 
2019? 

Smelik Het opkomstpercentage is afhankelijk van vele factoren. In de Atlas van afgehaakt 
Nederland (https://kennisopenbaarbestuur.nl/media/258329/atlas-van-afgehaakt-
nederland.pdf) staat een zeer interessante opsomming te lezen, gerelateerd aan de 
opkomst voor de verkiezing van de Tweede Kamer in 2017 en die van Provinciale 
Staten in 2019. De opkomsten zijn over het algemeen hoog in regio’s die er ook 
uitspringen als het gaat om een goede gezondheid, veel vrijwilligerswerk en weinig 
eenzaamheid. Daarbij valt vooral de samenhang op tussen een lagere opkomst en 
een minder goed ervaren gezondheid, meer eenzaamheid, minder vrijwilligers, meer 
arme huishoudens, meer bijstand, meer werkloosheid en meer 
arbeidsongeschiktheid. Ook is er een samenhang tussen lagere opkomst en minder 
vertrouwen in de medemens, een slechtere vermogenspositie, meer obesitas, meer 
chronisch zieken en meer medicijngebruik. In grote lijnen komen de correlaties bij 
de Kamerverkiezingen en Statenverkiezingen overeen. In een recent gepubliceerd 
onderzoek naar de historisch lage opkomst bij de gemeenteraadsverkiezingen 2022 
(https://www.rijksoverheid.nl/documenten/kamerstukken/2022/10/10/kamerbrief-
over-uitkomsten-onderzoek-opkomst-verkiezingen-gemeenteraad-2022) geeft de 
minister van Binnenlandse zaken onder meer aan dat dat dit een blijvende 
inspanning vraagt van politiek en overheid waarbij landelijke en lokale overheid 
laten zien wat de overheid voor inwoners kan betekenen wanneer dat ook echt nodig 
is. In het licht van de trend van dalende opkomstcijfers is het in 2023 streven naar 
evenaring van het opkomstpercentage uit 2019 wellicht een ambitieuze doelstelling, 
die alleen gehaald kan worden doordat Flevoland de laatste jaren veel inspanningen 
heeft verricht ten aanzien van het functioneren van de democratie. 

6 

SP Vernieuwend bestuur  PDF 96 

Tabel bovenaan: Wat is de 
oorzaak van de lastenstijging 
binnen 7.3 (begroting 2024 t.o.v. 
begroting 2023)? 

Hofstra De stijging wordt veroorzaakt door de toename van de diverse stelposten 
(waaronder 'Nieuw beleid' en 'Loon- en prijsontwikkeling'). Voor een nadere 
specificatie van de lasten wordt verwezen naar de Productenraming 2023, 
productonderdeel 7.3.2. 

7 

SP Risicoprofiel  PDF 108 

Tabel 2.3. Er is een risico 
opgenomen t.a.v. het 
innovatiepaviljoen. Dit risico 
loopt t/m 2023. De Floriade is 
inmiddels (bijna) afgelopen. In 
hoeverre moet er niet een 
voorziening worden getroffen, 
omdat er zekerheid is t.a.v. het 
optreden van het risico? 

Appelman De exploitatiebegroting voor Food Forum loopt van 2021-2023. Het pand was al bijna 
een jaar vóór de Floriade open en zal vanaf 1 november 2022 ook weer gebruikt 
worden, als onderdeel van de Flevo Campus. Het risico heeft op deze gehele periode 
van drie jaren betrekking. 
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SP   PDF 110 
Tabel 2.4 Wat hield het oormerk 
autoleasemaatschappijen ook 
alweer in? 

Hofstra Dit is een oormerk in de 'Algemene Reserve'. Dit passen wij toe als buffer voor het 
geval dat de belastingcapaciteit sterk daalt wanneer een autoleasemaatschappij 
besluit uit de provincie te vertrekken. 

9 

SP Risico 2 paviljoen 
foodforum (Floriade)  PDF 111 

Welke feiten liggen ten 
grondslag aan de verwachting 
dat de horeca in het Paviljoen 
Food Forum vanaf 2024 wordt 
geprivatiseerd. Wat betekent dit 
voor de effectuering van het 
risico dat de boekwaarde hoger 
is dan de marktwaarde? 

Appelman Een voorstel over de toekomst van Food Forum wordt momenteel voorbereid en zal 
aan u worden voorgelegd. De verwachting is dat er tot eind 2023 weinig bewoners 
rondom Food Forum komen wonen en dat de omgeving nog langere tijd zal worden 
beheerst door bouwhekken. De Flevo Campus zal zich naar verwachting wel 
voorspoedig ontwikkelen. Als Food Forum onderdeel uitmaakt van een woonwijk èn 
van een vitale campus, dan kan privatisering van de horeca worden overwogen. In 
het voorstel aan u dat wordt voorbereid, zal op de mogelijke functie van zowel Food 
Forum als de daarin gevestigde keuken worden ingegaan. 

10 

SP 
Risico 3 grote 
infrastructurele 
projecten  

PDF 113 

Te lezen is dat verschillende 
projecten duurder worden door 
hogere grondstofprijzen. In 
hoeverre is het een optie om 
projecten uit te stellen tot 
prijzen mogelijk dalen? 

de Reus De projecten die onder de risicoreservering op concernniveau vallen, en waarvoor 
een reservering opgenomen is, zijn infrastructurele projecten die reeds aanbesteed 
en in uitvoering zijn. Uitstellen van deze projecten is geen realistische optie: 
- Bij uitstel/vertraging van de lopende projecten zal de aannemer 

vertragingsschade claimen. 
- Indien vervangingen worden uitgesteld, zullen de betreffende assets langer 

onderhouden moeten worden. Dit leidt tot hoge onderhoudskosten. 
- Een gedeelte van de projecten betreft Niet Jaarlijks Onderhoud, uitstel kan leiden 

tot verkeeronveilige situaties. 
- Uitstel van lopende projecten zal leiden tot extra overlast voor de omgeving. 
- Er is veel onzekerheid of en wanneer de prijzen (structureel) gaan zakken. 
 
Bij projecten, die niet in uitvoering zijn en waar nog geen aanbesteding heeft 
plaatsgevonden, bekijken wij per project de marktontwikkelingen en dus ook in het 
bijzonder de prijsontwikkelingen. 
Dit ziet u dan bijvoorbeeld ook terug in het project aangaande de vervangingsopgave 
oeverconstructies die als gevolg van de prijsontwikkelingen op dit moment niet 
wordt aanbesteed, hier bent u als PS reeds over geïnformeerd. 

11 

SP 
Risico 6 
Persoonsgegevens 
AVG 

PDF 115 

De kans dat niet wordt voldaan 
aan de AVG kwam met 30% hoog 
op ons over. Nu stijgt het nog 
verder. We lezen dat eerder 
ingevoerde maatregelen zijn 
komen te vervallen. In hoeverre 
zakken we niet door de 
ondergrens en wordt het risico 
onacceptabel? Wat zijn de 
specifieke risico’s? 

Fackeldey De ingevoerde maatregelen zijn niet direct komen te vervallen maar afgeschaald als 
gevolg van beperkte capaciteit. Het gaat hierbij om het onderhouden van het 
Verwerkingsregister, het organiseren van bewustzijn rondom Privacy, toezicht en 
controle en de implementatie van de Wet politiegegevens (Wpg). De beperkt 
beschikbare capaciteit was mede een gevolg van de toename van de Wob/Woo 
verzoeken, zowel in aantallen als complexiteit. Een aantal rollen en taken rondom 
Privacy zullen we ambtelijk opnieuw beleggen en in het programma Woo is 
capaciteitsuitbreiding opgenomen voor 2023. De specifieke risico’s zijn: onvoldoende 
compliancy met de AVG en de daarbij behorende kans op een boete en de stijging 
van het aantal datalekken omdat men onvoldoende bewust is van de omgang met 
persoonsgegevens waardoor de kans op een boete ook stijgt. 
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SP Bedrijfsvoering  PDF 134 

Er wordt 11% meer uitgegeven 
aan formatie in vergelijking met 
andere provincies. Is dit 
inclusief uitgave voor inhuur? 

de Reus Op pagina 134 van de Programmabegroting 2023 is opgenomen dat 11% minder wordt 
uitgegeven aan de formatie dan vergelijkbare andere provincies. Er wordt 11% 
minder uitgegeven aan totale formatielasten, inclusief inhuur. Als we de inhuur niet 
meerekenen en alleen naar de kosten van de formatie kijken, dan geeft Flevoland 
25% minder uit. 

13 

SP Bedrijfsvoering PDF 135 

In hoeverre ligt implementatie 
van het nieuwe financieel 
systeem per 1 januari 2023 op 
koers? 

Hofstra Op 10 oktober jl. heeft de stuurgroep die verantwoordelijk is voor de implementatie 
van het nieuwe financiële systeem ingestemd met het voorstel voor een nieuw 
tijdpad voor de implementatie. Er is vanaf maart dit jaar geprobeerd om in circa 9 
maanden een volledige SAP-implementatie te realiseren. Gaandeweg het project 
bleek dat echter dat het complexer was (dan voorzien) om een aantal door provincie 
Flevoland gestelde eisen goed in SAP opgenomen te krijgen. Dit heeft de nodige 
extra aandacht en tijd gevergd en daardoor is het niet haalbaar meer om een 
zorgvuldige ‘go live’ per 1-1-2023 te realiseren. Omdat het niet mogelijk is om midden 
in een boekjaar te starten met een nieuw financieel systeem zal 1-1-2024 de nieuwe 
startdatum worden. Dit betekent echter niet dat er een volledig jaar vertraging wordt 
opgelopen. Feitelijk is dat 1 kwartaal, want het project focust nu op het opleveren 
van een voor de provincie Flevoland acceptabele basisversie van SAP aan het begin 
van 2e kwartaal 2023. Daarna is er dan ruimte voor het toevoegen van extra 
functionaliteiten (als aanvullingen op de beoogde basisversie) én de implementatie 
van het systeem, waarmee dan vanaf 1 januari 2024 gewerkt mee kan worden. 

14 

SP Algemene 
dekkingsmiddelen  PDF 158 

Tabel 1.5 In 2025 betalen 
eigenaren van elektrische auto’s 
weer MRB. In 2025 zien we dat de 
inkomsten van het 
provinciefonds daalt en de 
opcenten stijgt. Bij elkaar 
opgeteld, is in 2025 een stijging 
zichtbaar. In 2026 is er echter 
een daling zichtbaar van het 
totaal (provinciefonds + 
opcenten MRB). Wat is daarvan 
de oorzaak en welke feiten 
liggen hieraan ten grondslag? 

Hofstra De daling van de dekkingsmiddelen in 2026 komt door de daling van de uitkering uit 
het provinciefonds. Vanaf 2026 zal de omvang van het provinciefonds niet meer 
gekoppeld zijn aan de rijksuitgaven (trap of, trap af), maar gebaseerd zijn op een 
vast bedrag wat alleen voor loon- en prijsontwikkelingen wordt aangepast. 
Daarnaast verwachten wij dat de opschalingskorting in 2026 weer toegepast wordt. 
Dit blijkt ook uit de recente circulaires van het provinciefonds en de miljoenennota 
van het Rijk. Het beeld van een daling van de inkomsten na 2025 is landelijk van 
toepassing, zowel bij provincies als bij gemeenten.  
 
De huidige verwachte inkomsten uit de opcenten MRB in 2026 zijn overigens nog 
steeds hoger dan die in de jaren 2022 tot en met 2024, terwijl in die jaren ook de 
compensatie van de elektrificering (klimaatakkoord) onderdeel uitmaakt van de 
uitkering. 

15 

SP Kosten van Overhead  PDF 159 

In tabel 1.7 een forse stijging te 
zien van de personeel- en 
organisatiekosten. Onderdeel 
hiervan zal zijn de personele 
kosten die met 1,5 miljoen 
worden verhoogd. Wat is de 
reden van het overig deel van de 
stijging? 

de Reus Voornamelijk komt dit door het feit dat de uitkomsten van de laatste 2 CAO-
onderhandelingen meerjarig financieel zijn verwerkt in de Programmabegroting 
2023. 
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SP Voorstellen stelpost 
‘Nieuw beleid’  PDF 163 

Een aantal posten in de tabel 
1.11d lijken een structureel 
karakter te hebben, doordat ze 
over meer dan 3 jaar worden 
onttrokken. In hoeverre kan 
worden gestopt met uitvoering 
van dit beleid? Voor zover niet 
kan worden gestopt: hoort het 
dan niet onderdeel van de 
exploitatie te zijn (en niet te 
worden gedekt uit de reserve)? 

Hofstra De voorstellen in tabel 1.11d maken juist structureel onderdeel uit van de exploitatie, 
deze worden namelijk verrekend met de stelpost 'Nieuw beleid' die onderdeel is van 
programma 7 in de programmabegroting. De voorstellen die vanuit de 'Brede 
Bestemmingsreserve' worden gedekt zijn toegelicht in tabel 1.11e. 

17 

SP MRB-grondslag raming  PDF 165 

Tabel 1.12 Het 
voertuigenbestand voor MRB 
wordt gelijk gehouden. In 
hoeverre is dit correct in relatie 
tot het gaan belasten van 
elektrische auto’s vanaf 2025? 

Hofstra De inkomsten uit de opcenten MRB in de programmabegroting 2023 zijn gebaseerd 
op het voertuigenbestand van de belastingdienst (versie juli 2022). Dat is voor alle 
jaren in de raming inderdaad het gelijke voertuigenbestand als basis. De elektrische 
voertuigen zijn ook opgenomen in het voertuigenbestand, maar voor 2023 tot en met 
2024 is daar nog geen opbrengst aan gekoppeld. Vanaf 2025 nemen wij in de raming 
de potentiële opbrengst van de elektrische voertuigen voor 25% mee en vanaf 2026 
volledig. 

18 

SP Waardering financiële 
positie  PDF 175 

De financiële positie van onze 
provincie is gunstig. Alleen het 
EMU-saldo per inwoner is 
ongunstig. Wat is daar de 
oorzaak van in relatie tot andere 
provincies en in hoeverre vraagt 
het om bijsturing. 

Hofstra Voor een nadere specificatie verwijzen wij naar tabel 1.15 in de Programmabegroting 
2023. De oorzaak van het negatieve EMU-saldo ligt voornamelijk in de relatief hoge 
(geplande) investeringen. De berekening van het EMU-saldo zit op een andere wijze 
in elkaar dan het door de provincie (voor begroting en jaarstukken) gehanteerde 
stelsel van baten en lasten (o.g.v. het BBV verplicht). De (geplande) investeringen 
worden bijvoorbeeld in het geheel meegenomen in de berekening van het EMU-
saldo. Op basis van het gehanteerde stelsel van baten en lasten worden echter 
alleen de kapitaallasten die voortkomen uit investeringen in de begroting (en 
jaarstukken) verantwoord. Als gevolg hiervan is, bij een sluitende (meerjaren) 
begroting, sprake van negatieve EMU-saldi in de begrotingsjaren 2023 tot en met 
2026. In de periode 2023 tot en met 2026 neemt het EMU-saldo overigens aanzienlijk 
toe als gevolg van de lagere geplande investeringen. 



eDocs 3028853 6 

Nr. Fractie Onderwerp Versie Pagina Vraag PH Antwoord 
19 ChristenUnie Obstakelverlichting Boekwerk 68, 191 Ligt er vigerende 

wetgeving/regelgeving aan ten 
grondslag om de 
obstakelverlichting aan te 
passen? 

Fackeldey Met het toepassen van naderingsdetectie kan obstakelverlichting bij windturbines 
deels uitgezet worden, en de verlichting aangezet worden indien dit voor de 
luchtvaart nodig is. Windparken hebben, met oog op het beperken van overlast voor 
de omgeving, groot interesse en belang om naderingsdetectie toe te passen. 
Door een wijziging van het ‘Informatieblad aanduiding van windturbines en 
windparken op het Nederlandse vasteland’ heeft de Minister van Infrastructuur en 
Waterstaat bekend gemaakt dat windparken optioneel gebruik kunnen maken van 
het in-en uitschakelen van obstakellichten op basis van naderingsdetectie van 
luchtvaarttuigen. Windparken kunnen hun voorstellen voor het in- en uitschakelen 
voorleggen aan de Inspectie Leefomgeving en Transport (ILT) (Staatscourant 2020, 
31428 | Overheid.nl > Officiële bekendmakingen (officielebekendmakingen.nl). Dit 
informatieblad is geen formele regelgeving. Na verwachting zal de toepassing van 
naderingsdetectie om obstakelverlichting deels uit te zetten op 1 januari 2024 
juridisch verankerd zijn in de Omgevingswet (Obstakelverlichting bij windprojecten 
(rvo.nl) Kamerbrief Hernieuwbare energie op land en regionale energiestrategieën. 
 
In de tussentijd wordt door betrokken overheden en ILT bekeken of exploitanten van 
windparken naderingsdetectie al bij hun bestaande parken kunnen toepassen. Dit 
kan in de vorm van pilots (motie-moorlag-obstakelverlichting-windparken.pdf 
(overheid.nl)) Kamerbrief Hernieuwbare energie op land en regionale 
energiestrategieën).  
 
Gedeputeerde Staten van Flevoland zijn, naar aanleiding van motie 
Obstakelverlichting (13 juli 2016 Motie-2-D66-en-VVD-Obstakelverlichting.pdf 
(flevoland.nl)), in gesprek met al bestaande of in ontwikkeling zijnde windparken in 
Flevoland. Windparken waarbij obstakelverlichting wordt toegepast (Windpark NOP, 
Windplanblauw, Windkoepel Groen en Windpark Zeewolde) zijn in principe bereid 
om naderingsdetectie in de vorm van pilots toe te passen om de overlast voor de 
omgeving te beperken. 
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20 ChristenUnie Stille lasten infra Boekwerk PB 118 Cebeon rapport 13 april 2022 

Uit een verkenning blijkt dat de 
vervangingsinvesteringen in 
2028 hoger zijn dan jaarlijkse 
reserveringen. 
Het college gaf aan (26 okt) dat 
er ook nog een Deloitte rapport 
is kunnen wij dat ontvangen?  

de Reus Tijdens de beeldvormende sessie met betrekking tot de onderliggende 
programmabegroting is er gesproken over het Cebeon rapport. In de beantwoording 
van de vragen tijdens de vergadering, werd daarbij verwezen naar een onderzoek 
wat Deloitte heeft uitgevoerd inzake de voorzieningen en reserves van provincie 
Flevoland. Deze is aangeboden aan PS via een mededeling op de LIS van 1 april 2021 
(https://stateninformatie.flevoland.nl/documenten/ingekomen-stukken/DOCUVITP-
2769873-v5-Aanbieding-rapport-Deloitte-reserves-en-voorzieningen-Mededeling-
PS.PDF). 
Op pagina 14 en 15 van deze rapportage vindt u meer informatie. Specifiek voor de 
vervangingsinvesteringen wordt verwezen naar de toelichting op de 
'Egalisatiereserve Activering Vervangingsinvesteringen'. 
 
Via de LIS van 23 september 2021 is een mededeling beschikbaar gesteld waarin de 
opvolging van het bedoelde rapport is beschreven 
(https://stateninformatie.flevoland.nl/documenten/ingekomen-stukken/DOCUVITP-
2839163-v4-mededeling-PS-Opvolging-aanbevelingen-Deloitte-onderzoek-reserves-
en-voorzieningen.PDF).  

21 ChristenUnie Algemeen Boekwerk 
 

Een aantal budgettoekenningen 
vanuit het collegeakkoord 
worden in 2023 stopgezet. Is het 
mogelijk om dit op hoofdlijnen 
in een overzicht kenbaar te 
maken? 

Hofstra Het college heeft intensiveringen in deze bestuursperiode daar waar mogelijk zoveel 
mogelijk beperkt tot de lopende bestuursperiode en middelen beschikbaar 
gehouden in de stelpost ‘Nieuw beleid’ voor nadere invulling. De vrijval van 
intensiveringen uit het coalitieakkoord zijn verwerkt in de Najaarsnota 2020 (van 11 
november 2020). 
 
Op hoofdlijnen betreffen dit de volgende budgettoekenningen: 
- Natuurontwikkeling; 
- Landbouw Meerdere Smaken; 
- Maatregelen Circulaire economie; 
- Budget voor schone leefomgeving; 
- Topsectoren, MKB-cofinanciering; 
- Nationaal Park Nieuw Land (procesgeld); 
- Opstellen en onderhouden regionale woonagenda; 
- Openbaar vervoer (kwaliteitsverbetering). 
 
Voor het Nationaal Park Nieuw Land is bij de Perspectiefnota 2023-2026 (29 juni 
2022) opnieuw een (structureel) budget van € 230.000 toegekend voor de minimaal 
benodigde activiteiten.  

22 ChristenUnie Omgevingswet Boekwerk PB 127 De risicoparagraaf schets een 
aantal risico's. Is er een 
risicoanalyse gemaakt met een 
kostenraming? 

Hofstra Alle risico's in de paragraaf worden periodiek besproken en geactualiseerd. Hierbij 
wordt bij een risicoanalyse zowel gekeken naar eventuele verwachtte baten als 
lasten en beheersmaatregelen. 

https://stateninformatie.flevoland.nl/documenten/ingekomen-stukken/DOCUVITP-2769873-v5-Aanbieding-rapport-Deloitte-reserves-en-voorzieningen-Mededeling-PS.PDF
https://stateninformatie.flevoland.nl/documenten/ingekomen-stukken/DOCUVITP-2769873-v5-Aanbieding-rapport-Deloitte-reserves-en-voorzieningen-Mededeling-PS.PDF
https://stateninformatie.flevoland.nl/documenten/ingekomen-stukken/DOCUVITP-2769873-v5-Aanbieding-rapport-Deloitte-reserves-en-voorzieningen-Mededeling-PS.PDF
https://stateninformatie.flevoland.nl/documenten/ingekomen-stukken/DOCUVITP-2839163-v4-mededeling-PS-Opvolging-aanbevelingen-Deloitte-onderzoek-reserves-en-voorzieningen.PDF
https://stateninformatie.flevoland.nl/documenten/ingekomen-stukken/DOCUVITP-2839163-v4-mededeling-PS-Opvolging-aanbevelingen-Deloitte-onderzoek-reserves-en-voorzieningen.PDF
https://stateninformatie.flevoland.nl/documenten/ingekomen-stukken/DOCUVITP-2839163-v4-mededeling-PS-Opvolging-aanbevelingen-Deloitte-onderzoek-reserves-en-voorzieningen.PDF
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23 PvdA Wonen Boekwerk blz. 21 “Tegelijkertijd verbreden we 

onze focus van versnelling van 
het bouwtempo naar het 
bouwen aan vitale 
samenlevingen. Met aandacht 
voor alle daarbij behorende 
uitdagingen, zoals voldoende 
werkgelegenheid, 
bereikbaarheid, klimaat en 
energie, natuur en stikstof, 
voorzieningen, alle aspecten van 
brede welvaart.” 
Vraag: voldoende en goed 
gekwalificeerd personeel in de 
zorg, het onderwijs en bij (semi-
)overheden is hierbij ook 
onontbeerlijk. Welke aandacht is 
hiervoor? Wordt dit 
meegenomen in het ontwikkelen 
van de Human Capital visie (blz. 
41)? 

de Reus We bouwen aan een vitale samenleving waarbij voldoende werkgelegenheid een 
aandachtspunt is. We verwachten dat de toekomstige inwoners van Flevoland juist 
ook in de vraag van arbeidsmarktkrapte kunnen gaan voorzien. De provincie maakt 
onderdeel uit van het samenwerkingsverband arbeidsmarktregio Flevoland 
(Regionaal Werkbedrijf Flevoland) waarbij er sectortafels zijn ingericht om de tekort 
sectoren te ondersteunen zoals bij de sectortafel zorg en welzijn gebeurt. Het 
continueren van deze inzet wordt meegenomen in de uitwerking van het nieuwe 
economisch beleid. 

24 PvdA Economie Boekwerk blz. 41 Indicator: Bruto Regionaal 
Product 
“Percentage toename van het 
Bruto Binnenlands Product 
Flevoland/Bruto Regionaal 
Product (BRP) ten opzichte van 
het voorgaande jaar.”  
Vraag: staat het Bruto Regionaal 
Product voor de totale, 
geldelijke waarde van alle 
producten en diensten die 
gedurende een bepaalde 
periode in Flevoland 
geproduceerd worden? Kan 
beargumenteerd aangegeven 
worden wat bijgaande 
percentages dan zeggen: 2020 - 
2,0%, 2021 +4,4%?  

Appelman Het Bruto Regionaal Product is een maat voor de omvang van de regionale 
economie. De verandering van het volume van het BRP in een bepaalde tijdsperiode 
is een maat voor de groei (of krimp) van de economie. Het BRP is het eindresultaat 
van de productieve activiteiten van ingezette productie-eenheden. Anders gezegd: 
Het is, afhankelijk van de gekozen benadering, de optelsom van de totale productie, 
bestedingen of het inkomen van een regio. Een negatieve waarde (in dit geval -2,2%) 
betekent dat dit is afgenomen; een positieve waarde (+4,4% in 2021) betekent een 
toename. Voor een technische definitie wordt verwezen naar  
https://opendata.cbs.nl/#/CBS/nl/dataset/84432NED/table. 
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25 PvdA Gebiedsopgaven Boekwerk blz. 45 “Het subsidieplafond van het 

scholingsfonds is reeds bereikt. 
Indien middelen beschikbaar 
komen, kan de regeling worden 
heropend. Vooralsnog blijft de 
inzet voor 2023 gecontinueerd 
voor de afhandeling van de 
uitgegeven 
scholingstegoedbonnen.” 
Vraag: kan de bedoeling en het 
effect of bereik van het 
scholingsfonds weergegeven 
worden? Indien effect of bereik 
groot zijn zou toch ook 
overwogen kunnen worden om 
hier zelf geld voor beschikbaar 
te stellen? Zo ja, waarom wordt 
dit niet voorgesteld? 

Appelman Het doel van het scholingsfonds is om, aanvullend aan andere inspanningen vanuit 
de overheid en private partijen, de beroepsbevolking duurzaam inzetbaar te houden 
op de maritiem technische arbeidsmarkt in Noordelijk Flevoland. Dit is mogelijk door 
gerichte post-initiële scholing te stimuleren en toegankelijk te maken door een 
financiële tegemoetkoming te bieden. Met behulp van een scholingstegoedbon uit 
het scholingsfonds kan een aanvrager zijn vaardigheden verbeteren of aanleren, 
waardoor hij kan (blijven) werken in de maritieme sector in Noordelijk Flevoland.  
Voor het effect van het scholingsfonds heeft de provincie meerdere malen 
gedurende de regeling kwalitatief & kwantitatief onderzoek onder de aanvragers 
gedaan. Deze rapportages zijn desgewenst beschikbaar. Binnen de Regiodeal 
middelen zijn er geen mogelijkheden meer om het subsidieplafond van deze regeling 
te verhogen. De huidige Human Capital Agenda van de provincie voorziet niet in een 
dergelijk instrument. 

26 PvdA Recreatie en toerisme Boekwerk blz. 51 “De coronacrisis heeft een grote 
impact op de recreatieve en 
culturele sector gehad. Deze 
sectoren werden hard geraakt 
door de crisis, en hebben te 
maken gehad met gedwongen 
sluiting, afgelasting van 
evenementen vraaguitval. 
Realisatiecijfers over 2020 en 
2021 vallen daarom vaak lager 
uit dan in pré-corona jaren.” 
Vraag: waarom worden 
gelijkblijvende cijfers/resultaten 
(aantal overnachtingen, 
economische impact) verwacht 
vanaf 2022, terwijl de 
coronacrisis voorbij is en de 
inspanningen toenemen? 

Fackeldey Ook in 2022 waren nog een aantal beperkende maatregelingen van kracht (lockdown 
dec 2021). Een eerste herstel van de markt is van toepassing voor 2022, echter laat 
het ‘complete herstel’ nog wel wat langer op zich wachten en wordt pas verwacht 
tegen 2025. Ondanks het wegvallen van de Covid-maatregelen gaat de branche nog 
altijd gebukt onder de gevolgen van Covid waar de sector in 2020 en 2021 zwaar door 
getroffen is. De gevolgen zijn nog lang voelbaar voor bedrijven als hotels, horeca, 
groepsaccommodaties, vergaderlocaties, evenementen etc. Boekingen voor groeps- 
en familieactiviteiten worden immers door de consument lang van te voren gepland 
evenals internationale reizen. De coronacrisis heeft ook geleid tot een enorme 
uitstroom van onder andere horecapersoneel. Het opnieuw aantrekken van 
personeel/ gebrek aan personeel heeft weer gevolgen voor de aan te bieden 
capaciteit en de omzetten. Voor de sector betekent het dat zij, ook de komende 
jaren, nog moeten dealen met een beperkte beschikbaarheid en/of (deels) andere 
doelgroep. Extra campagne-inspanning, zowel internationaal, nationaal als 
regionaal, wordt ingezet om het herstel mogelijk te bespoedigen. 

27 PvdA Cultuur en erfgoed Boekwerk blz. 55 “We zorgen voor oplevering van 
het gerestaureerde kunstwerk 
'De Tong'.” 
Vraag: wanneer is de oplevering 
concreet voorzien? 

Rijsberman Momenteel wordt de Tong gerestaureerd. Zodra het kan wordt de Tong 
teruggeplaatst. In overleg met het waterschap als eigenaar en beheerder van de dijk 
wordt gezocht naar een moment dat de terugplaatsing plaats kan vinden. Dit zal op 
zijn vroegst in november plaatsvinden en uiterlijk in het voorjaar 2023. 
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28 PvdA Krachtige samenleving Boekwerk blz. 56 “Op basis van de 'Human Capital 

Agenda Zorg & Welzijn' geven we 
met onderwijs, zorgaanbieders 
en overheden, ondersteund 
door Flever, uitvoering aan deze 
agenda en de daarin benoemde 
thema’s: 'instroom', 'behoud', 
'anders organiseren' en 'een 
regionale strategische 
personeelsplanning'.” 
Vraag: gaat het hierbij ‘slechts’ 
om de zorgsector of ook om 
andere sectoren, zoals 
bijvoorbeeld het onderwijs? 

Fackeldey Binnen het Regionaal Werkbedrijf Flevoland (RWF) is de keuze gemaakt om met drie 
tekortsectoren aan de slag te gaan. Daarvoor zijn Sectortafels gerealiseerd en de 
Sectortafels Techniek en Transport&Logistiek hebben inmiddels een sectorplan 
opgesteld, gericht op de arbeidsmarktvraagstukken in de betreffende sector. Wat 
betreft de HCA Zorg&Welzijn is de provincie zowel vanuit Krachtige Samenleving, als 
vanuit Economie betrokken bij de uitvoering van deze HCA. Voor de sector onderwijs 
is geen aparte Human Capital Agenda opgesteld. 

29 PvdA Duurzaamheid en 
circulaire economie 

Boekwerk blz. 65 “We voeren de subsidieregeling 
voor circulaire initiatieven uit.” 
Vraag: kan aangegeven worden 
wat het bereik of effect van deze 
subsidieregeling is? 

Appelman 
/ Smelik 

Onder de regeling vallen 2 soorten ondersteuning.  
1. Subsidieregeling: totaal bedrag euro 300.000 voor circulaire projecten, maximaal 

euro 20.000 per project, 50% cofinanciering. Door het ondersteunen van 
circulaire projecten wordt de circulaire economie in Flevoland versneld, vergroot 
en worden belemmeringen opgehaald.  

2. Voucherregeling: totaal bedrag euro 100.000, max. euro 2.000 per voucher, 50% 
cofinanciering. Met de voucher kan een bedrijfsscan worden uitgevoerd om 
circulaire kansen voor de organisatie in kaart te brengen. Bereik van beide 
regelingen is alle ondernemers, stichtingen en kennisinstelling in Flevoland. 
Regelingen zijn nog in ontwikkeling. Opzet is laagdrempelig. Doel voor provincie 
Flevoland is dat we leren welke circulaire vraagstukken er leven en bij wie; dit is 
tevens input voor eventueel beleidsontwikkeling. Doel voor de aanvrager is het 
verder brengen van hun circulaire project (subsidie) of inzicht geven in de 
kansen die er zijn (voucher). 

30 PvdA Openbaar vervoer Boekwerk blz. 77 “Met de MRA-partners werkt 
provincie Flevoland verder aan 
besluitvorming over en 
onderzoek naar de 
IJmeerverbinding.” 
Vraag: het lijkt vooral zinvol om 
de IJmeerverbinding te 
bespreken met het Rijk en 
telkens als randvoorwaarde te 
benoemen bij de 
woningbouwopgave. Gebeurt dit 
ook? 

de Reus Over de koppeling tussen de woningbouwopgave en de aanleg van de 
IJmeerverbinding worden intensieve gesprekken gevoerd tussen Rijk, MRA, provincie 
Flevoland en gemeente Almere. Uit diverse onderzoeken wordt duidelijk dat er een 
flinke impuls in bereikbaarheid nodig is om de woningbouwopgave in Flevoland tot 
2040/2050 te kunnen realiseren. Op dit moment zijn de beschikbare middelen 
ontoereikend voor de totale bekostiging van de IJmeerverbinding. Naar verwachting 
zullen in het BO MIRT van 11 november 2022 afspraken worden gemaakt over de 
vervolgstappen voor de IJmeerverbinding. Afspraken over woningbouw zullen naar 
verwachting in het BO Leefomgeving in het voorjaar van 2023 gemaakt gaan worden. 



eDocs 3028853 11 

Nr. Fractie Onderwerp Versie Pagina Vraag PH Antwoord 
31 PvdA Persoonsgegevens Boekwerk blz. 115 “Alle organisaties moeten aan 

de AVG (‘Algemene Verordening 
Gegevensbescherming’) voldoen. 
Hierop wordt toezicht gehouden 
door de Autoriteit 
Persoonsgegevens (AP). De 
maximale boete, bij het niet 
naleven van de wet, is 
substantieel en afhankelijk van 
het omzetniveau en soort 
overtreding.” 
“De eerder ingevoerde 
maatregelen zijn komen te 
vervallen door ondercapaciteit 
binnen het privacy werkveld.” 
Vraag: betekent dit dat de 
provincie als gevolg van 
ondercapaciteit risico’s op 
substantiële boetes heeft 
gelopen? Is de ondercapaciteit 
inmiddels opgelost en daarmee 
het risico op boetes? 

Fackeldey Onvoldoende compliancy met de AVG en onvoldoende bewustwording in de omgang 
met persoonsgegevens kunnen leiden tot boetes. Ambtelijk is een onderzoek gestart 
naar de mate van compliancy en specifieke risico’s die we daarbij lopen. Dit moet 
resulteren in een GAP analyse op de maatregelen en capaciteit en aansluitend een 
verbeterplan. 

32 50PLUS Woning voorraad  PDF 17 De woning voorraad gaat van 
3500 (streef cijfer 2022) naar 
7000 in 2023 een verdubbeling. 
Kan het college aangeven of dit 
een reëel cijfer is gezien de 
krapte van arbeid en materialen 
op de markt. Hoe denkt het 
college dit te gaan halen? 

de Reus De genoemde aantallen betreffen een optelsom van de bouwplannen die de zes 
Flevolandse gemeenten voor 2023 hebben. Die optelsom levert inderdaad een forse 
versnelling van het bouwtempo ten opzichte van 2022 op. Deze aantallen maken 
onderdeel uit van de bijna 40.000 te bouwen woningen die tot en met 2030 in het 
Afsprakenkader met de minister voor Volkshuisvesting en Ruimtelijke Ordening 
(VRO) zijn vastgelegd. Conform de nationale doelen is hiervan circa 30% sociaal. Ook 
zal als uitwerking van de Woonagenda een nader onderscheid in diverse groepen 
zorgbehoevenden plaatsvinden, waaronder ouderen, opdat woonvormen ontstaan 
van waaruit ook welzijn en zorg aangeboden kan worden. 

33 50PLUS Perspectief/1. 
Ruimtelijke 

ontwikkeling, wonen 
en water 

PDF 15/19 In Flevoland 2050 welkom in de 
toekomst ! perspectief 2050 
wordt gesproken over 
datacentra. Bij doelstelling 
wordt gesteld “opstellen en 
uitvoering geven aan 
programma Landschap van de 
toekomst, hoever is het college 
met het opstellen en hoe passen 
datacentra hierin? 

de Reus Voor de beantwoording van deze vraag verwijzen wij u naar mededeling #2950246 
‘Ontwerpend onderzoek (X)XL bedrijven in het Flevolands landschap, kennis voor 
landschappelijke meerwaarde’ van 30 mei 2022 (aan uw Staten verstrekt op 9 juni 
2022).  
Dit onderzoek biedt handvatten voor een ruimtelijke strategie voor vestiging van 
deze (X)XL-bebouwing waaronder ook datacentra in Flevoland. En is geïnitieerd 
vanuit het programma ‘Landschap van de toekomst’.  
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34 50PLUS Activiteiten 2023 PDF 20 “We hebben processen en 

doorlooptijden aangepast, 
zodanig dat we de nieuwe 
kortere termijnen halen” wat 
betekend dit feitelijk kan het 
college dit concreet maken? 

Smelik Een belangrijk doel bij de invoering van de Omgevingswet is het verkorten van de 
doorlooptijd van aanvragen. In de afgelopen periode zijn er werkafspraken gemaakt 
om deze kortere doorlooptijden te gaan halen. Dit is zowel intern gebeurd als 
regionaal met onze betrokken ketenpartners. Zo hebben wij bij ingewikkelde 
aanvragen meer en intensiever vooroverleg met initiatiefnemers. Dat gaat via de 
Omgevingstafels. Daar hoort een initiatiefnemer wat er wel en ook niet kan bij het 
voorgenomen initiatief. Met die informatie kan een initiatiefnemer zijn aanvraag 
compleet en adequaat indienen, waarbij snelle afhandeling binnen de doorlooptijd 
ook kan worden waargemaakt. 

35 50PLUS Activiteiten 2023 PDF 20 We ontwikkelen ons geo- en 
analyse-instrumentarium wat 
wordt hier mee bedoeld 

de Reus Het geheel aan geografische informatie toepassingen, waarmee wij werken aan de 
verschillende ruimtelijke vraagstukken. 

36 50PLUS Activiteiten 2023 PDF 20/21 Het bouwtempo moet omhoog 
de woning voorraad moet van 
3500 (2022) naar 7000 2023 een 
verdubbeling. Kan college 
concreet aangeven hoe ze dit 
gaan bereiken? 
 
In hoeverre gaat het hier over 
levensloopbestendige woningen 
of over woningen voor ouderen? 

de Reus De genoemde aantallen betreffen niet een 'moeten', maar een optelsom van de 
bouwplannen die de zes Flevolandse gemeenten voor 2023 hebben. Die optelsom 
levert inderdaad een forse versnelling van het bouwtempo ten opzichte van 2022 op. 
Deze aantallen maken onderdeel uit van de bijna 40.000 te bouwen woningen die tot 
en met 2030 in het Afsprakenkader met de minister voor VRO zijn vastgelegd. 
Conform de nationale doelen is hiervan circa 30% sociaal. Ook zal als uitwerking van 
de Woonagenda een nader onderscheid in diverse groepen zorgbehoevenden 
plaatsvinden, waaronder ouderen, opdat woonvormen ontstaan van waaruit ook 
welzijn en zorg aangeboden kan worden. 

37 50PLUS Doel (2019-2023) PDF 21 Er is zicht op cofinanciering 
IJmeerverbinding, kan het 
college bevestigen dat dit om 
een cofinanciering gaat van een 
volledige IJmeerverbinding zoals 
door PS als opdracht is mee 
gegeven namelijk een volledige 
en complete verbinding met 
auto verbinding ?  

de Reus Er is nog geen zicht op bekostiging van Rijkszijde voor een IJmeerverbinding. De 
MIRT-spelregels van het Rijk schrijven voor dat minimaal 75% van de bekostiging 
gedekt moet zijn voordat er een startbeslissing wordt genomen. Binnen de 
Rijksbegroting zijn hier (gedurende deze kabinetsperiode) geen middelen voor 
beschikbaar. In het BO-MIRT van 11 november 2022 zullen over het vervolg van de 
IJmeerverbinding (naar verwachting) verdere afspraken worden gemaakt. Intussen 
loopt er een verkenning naar de mogelijkheden voor regionale cofinanciering. Deze 
verkenning wordt momenteel (in opdracht van Almere 2.0) uitgevoerd. 
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38 50PLUS Doel (2019-2023) FVA PDF 21 Bij FVA We voeren het 

'Jaarprogramma 2023' het 
college Almere heeft 
aangegeven dat de verdere 
ontwikkeling van het museum 
afhankelijk is van besluit van de 
raad, de raad geeft aan dat het 
besluit na de businesscase 
wordt genomen eind 2022, is het 
college het met 50PLUS eens dat 
de reservering van 1,5 miljoen 
pas vrij gegeven kan worden na 
goedkeuring door de raad van 
Almere? In het verleden is er 9 
miljoen van project Eden 
Holland vrij gevallen, waar is 
deze vrijgevallen 9 miljoen voor 
gebruikt. 
  

de Reus / 
Rijsberman 
(Museum) 

Bij deze de beantwoording van de twee gestelde vragen: 
1. Ja, de middelen voor de museale voorziening zijn onder voorwaarde 

gereserveerd door de FVA Fondsbeheerder voor het jaar 2023 voor een bedrag 
van € 700.000 met uitzondering van de middelen voor het Kunstpaviljoen M ad € 
829.000. In het najaar van 2022 wordt de businesscase met betrekking tot de 
museale voorziening opgeleverd. Op basis daarvan beslist de gemeenteraad of 
de volgende fase van ontwikkeling en voorbereiding kan wordt gestart. En dus of 
de FVA middelen voor 2023 van € 700.000 kunnen worden vrijgegeven. Er lijkt 
zich in de middelen van FVA voor volgend jaar een misverstand voor te doen. De 
beslissing die volgt op de publicatie van de businesscase gaat over 
planontwikkeling en activiteiten voor een volgende fase, als besloten wordt tot 
investering in een nieuw pand en stichting van een nieuw museum. De voor 
volgend jaar gereserveerde middelen zijn geheel bedoeld voor activiteiten die 
daar aan vooraf gaan, waaronder programmering in het huidige kunst-paviljoen 
M. Hierover vindt momenteel bestuurlijk overleg plaats. 

2.   In het najaar 2019 heeft de gemeenteraad besloten geen medewerking te 
verlenen aan de realisatie van het project Eden Holland. Voor 1 december 2019 
heeft Eden Holland een verantwoording ingediend voor de besteding van de FVA 
bijdragen. Dit is verantwoord in de jaarrekening 2019. De gereserveerde FVA 
middelen van € 9,5 mln. zijn vrijgevallen in het FVA en betrokken in het 
Meerjarenprogramma FVA 2021-2025. Met andere woorden de vrijgevallen FVA 
middelen zijn ingezet voor projecten Almere 2.0 ten ondersteuning van de 
schaalsprong Almere 2021-2025. 

39 50PLUS Flevoland bouwt voor 
Nederland  

PDF 22 Klopt het dat het budget €571K 
voor Flevoland bouwt voor 
Nederland een voorfinanciering 
is omdat BZK de subsidie 
hiervan nog niet aan Flevoland 
heeft toegekend? Zo ja wordt 
hier bij een bijdrage van het rijk 
nog een tegenboeking 
opgenomen? 

de Reus De middelen uit de flexibele schil regeling 2021-2022 zijn volledig belegd. Het 
ministerie van Binnenlandse Zaken en Koninkrijksrelaties (BZK) bereidt een nieuwe 
tranche 2023-2024 van de flexibele schil regeling voor om gemeenten te 
ondersteunen bij het realiseren van bouwplannen. Daarbij eist BZK opnieuw 50% 
cofinanciering van de regio, waarvan de helft van de provincie. Er is geen sprake van 
voorfinanciering; BZK maakt het geld tijdig aan de provincie over. De provinciale 
cofinanciering zal in 2023 ruim € 300.000 bedragen. 

40 50PLUS Water  PDF 23 In de begroting van 2022 zit € 
426K opgenomen voor water, 
voor 2023 is dit € 713K waarvan 
een deel van extra middelen 
d.m.v. zomernota en perspectief 
nota gedekt zijn, hoe kan het dat 
er dan nog een groter verschil 
ontstaat op onderdeel water ? 

Hofstra Het verschil tussen de nieuwe begrotingsraming 2023 (€ 756.000) en het financiële 
kader 2023 (€ 713.000) bedraagt € 43.000. Vanaf de begroting 2023 zijn de 
apparaatskosten van het IPO op de betreffende begrotingsprogramma’s geboekt. Tot 
2023 werden deze kosten geboekt op Programmaonderdeel 7.1 Bestuur. De 
apparaatskosten van het IPO voor het Programmaonderdeel 1.2 Water zijn € 43.000. 
In de Programmabegroting 2023 wordt dit verschil niet toegelicht, omdat het verschil 
ten opzichte van het kader lager is dan € 100.000. 
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41 50PLUS Indicatoren landbouw  PDF 27 Bij de indicatoren zien we niet 

duidelijk dat het aantal banen 
gaat toenemen net zomin als dat 
er bij netwerk natuur een 
duidelijke doelstelling is. 
Waarom geeft het college geen 
duidelijk indicatoren waar PS GS 
op kan controleren ? 

Appelman Bij de indicatoren worden streefcijfers opgenomen indien deze realistisch zijn en 
onderbouwd kunnen worden, bijvoorbeeld doordat deze zijn vastgesteld of doordat 
er prognoses beschikbaar zijn. In andere gevallen wordt er soms gewerkt met 'gelijk 
aan of meer dan' (behoud van of groei), zoals in het geval van banen in de 
agrofoodsector. Het Natuurnetwerk Nederland (NNN) heeft als doel de natuur te 
behouden en te versterken. Sinds 2009 houdt provincie Flevoland bij of het NNN 
verandert. Als de provincie natuur kwijtraakt, bijvoorbeeld door aanleg van een weg, 
wordt ervoor gezorgd dat in een ander gebied natuur terugkomt. Daarom is het 
streven 'behoud van', weergegeven middels ≈. 

42 50PLUS Floriade  PDF 27 Het Innovatiepaviljoen is 
gebouwd en in gebruik voor 2022 
is dit 50% voor 2023 is dit 100% 
kan het college aangeven nu de 
Floriade op 9 oktober sluit hoe 
hier voor 2023 invulling aan 
gegeven wordt ? 

Appelman Het provinciale paviljoen is medio 2021 gereed gekomen en in gebruik genomen. In 
2022 was het paviljoen volledig in gebruik, zowel voorafgaand aan, tijdens als na de 
Floriade. Ook in 2023 zal het paviljoen in gebruik zijn, als onderdeel van de Flevo 
Campus. Een voorstel over de toekomst van Food Forum wordt momenteel 
voorbereid en zal aan u worden voorgelegd. 

43 50PLUS Uitkoopregeling EU  PDF 31 Wanneer de uitkoopregeling 
door de EU wordt goedgekeurd, 
waardoor de eigenaren 
financieel worden 
gecompenseerd, hoe gaan wij 
dan zorgen voor vervangend 
werk? 

Hofstra Het is een keuze van de eigenaren om te participeren in vrijwillige uitkoop. De 
provincie is niet verantwoordelijk voor het zorgen voor vervangend werk voor 
eigenaren/agrariërs die daar gebruik van maken. 

44 50PLUS Landbouw& visserij 
Baten  

PDF 31 Bij de baten van Landbouw en 
visserij zien we een terugval van 
ongeveer € 1,5 miljoen. Waar 
komt deze terugval vandaan? 

Appelman In 2022 worden in het kader van Floriade diverse projecten uitgevoerd (‘Floriade 
programmering’, ‘Nadere Regel Floriade’) waarvan de lasten van deze projecten 
volledig worden gedeclareerd bij gemeente Almere, als penvoerder van het Fonds 
Verstedelijking Almere. 

45 50PLUS Landbouw& visserij 
Baten  

PDF 31 Waar bestaan de baten van 
€ 488.000 van de Floriade uit ?  

Appelman De middelen uit de flexibele schil regeling 2021-2022 zijn volledig belegd. Het 
ministerie van Binnenlandse Zaken en Koninkrijksrelaties (BZK) bereidt een nieuwe 
tranche 2023-2024 van de flexibele schil regeling voor om gemeenten te 
ondersteunen bij het realiseren van bouwplannen. Daarbij eist BZK opnieuw 50% 
cofinanciering van de regio, waarvan de helft van de provincie. Er is geen sprake van 
voorfinanciering; BZK maakt het geld tijdig aan de provincie over. De provinciale 
cofinanciering zal in 2023 ruim € 300.000 bedragen. 
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46 JA21 Flevoland Aanpak 

Stikstof 
PDF 18 & 47 (productenraming) Fondsen 

PAS-melders: in welke van de 
twee programmaonderdelen is 
het geld voor vergunnen PAS-
melders (ref FAS – doelstelling A 
€300.000,- structureel) 
gealloceerd? 

Hofstra Geen van beide.  
Bij het vaststellen van de Flevolandse Aanpak Stikstof op 17 februari 2021 is 
aanvankelijk € 300.000 structureel toegevoegd aan de budget van de OFGV, 
programmaonderdeel 5.3.2 budget 12 Omgevingsdiensten voor het op orde brengen 
van de vergunning verlening. Eind 2021 is € 100.000 hiervan voor een periode van 3 
jaar ingezet voor ambtelijke capaciteit vergunning verlening bij de provincie, 
programmaonderdeel 7.4.1 Personeel en organisatie. Het budget is beschikbaar voor 
zowel vergunningverlening, als toezicht en handhaving. 

47 JA21 Flevoland Aanpak 
Stikstof 

PDF 18 & 47 (productenraming) Fondsen 
PAS-melders: doelstelling A (ref 
FAS) kent 9 resultaten. Hoeveel 
van het €300.000,- structureel 
bedrag is gereserveerd voor het 
vergunnen van PAS-melders? 
(doelstelling A2) 

Hofstra Er is geen onderverdeling gemaakt van het budget naar de resultaten A1 tot en met 
A9.  
Deze middelen worden ingezet voor vergunningverlening, toezicht en handhaving in 
het kader van de Flevolandse Aanpak Stikstof, zie ook voorstel 28 van de Zomernota 
2022.Ten behoeve van de vergunning verlening is een senior adviseur 
vergunningverlening taakaccent stikstof aangesteld die zich onder meer bezig houdt 
met senior advisering en de voorbereiding van de vergunningverlening. 
Daadwerkelijke vergunningverlening kan plaats gaan vinden als er (landelijk) 
stikstofruimte beschikbaar komt. 

48 CDA Ruimtelijke 
ontwikkeling, wonen 

en water 

PDF Pag.17 Voor 2023 is een verdubbeling 
van de woningvoorraad 
geraamd. Waarop is die 
verdubbeling gebaseerd? 

de Reus De genoemde aantallen betreffen een optelsom van de bouwplannen die de zes 
Flevolandse gemeenten voor 2023 hebben. Die optelsom levert inderdaad een forse 
versnelling van het bouwtempo ten opzichte van 2022 op. Deze aantallen maken 
onderdeel uit van de bijna 40.000 te bouwen woningen die tot en met 2030 in het 
Afsprakenkader met de minister voor VRO zijn vastgelegd. Conform de nationale 
doelen is hiervan circa 30% sociaal. Ook zal als uitwerking van de Woonagenda een 
nader onderscheid in diverse groepen zorgbehoevenden plaatsvinden, waaronder 
ouderen, opdat woonvormen ontstaan van waaruit ook welzijn en zorg aangeboden 
kan worden. 

49 CDA Ruimtelijke 
ontwikkeling, wonen 

en water 

PDF Pag.19 Tabel bovenaan: “De positie van 
Lelystad als aantrekkelijke, 
gezonde en duurzame stad is 
verbeterd.” De activiteiten staan 
onderaan p.21. Zijn aan deze 
activiteiten ook investeringen 
gebonden? Zo ja, kunt u die 
nader duiden? Nog andere dan 
de proceskosten als onderdeel 
van de uitvoering van de 
samenwerkingsovereenkomst? 
En zo ja, wat bedragen die 
investeringen? 

Rijsberman Vooralsnog zijn er geen investeringen voorzien onder de noemer van Lelystad Next 
Level (LNL). Voor diverse projecten die bijdragen aan LNL (zoals de Laan van Nieuw 
Land of Batavialand) staan elders wel substantiële investeringen gepland, door 
verschillende deelnemers in LNL. Die investeringen worden elders verantwoord. 

50 CDA Ruimtelijke 
ontwikkeling, wonen 

en water 

PDF Pag.21 Het uitvoeringsprogramma van 
en voor Lelystad, hoe ziet dat er 
uit? 

Rijsberman Het uitvoeringsprogramma 'Lelystad Next Level' gaat uit twee delen bestaan, een 
uitvoeringsprogramma voor de projecten en opgaven voor Lelystad zelf en een 
afsprakenkader met de provincie en andere partijen zoals het Rijk. In dit document 
zal het ook over de inzet vanuit de provincie gaan. 
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51 CDA Financiële risico’s PDF Pag.114 Risico’s vuilstortplaatsen / 

nazorgfonds. Als je het zo leest 
zou het risico zich jaarlijks 
kunnen voordoen bij gebrek aan 
rendement. Waardoor wordt het 
hier als incidenteel risico 
aangemerkt? (Zie ook laatste 
bullet pagina 120). Hoe lang 
loopt deze voorziening nog? 

Fackeldey Dit risico ziet toe op de incidentele situatie dat het beleggingsrendement van het 
nazorgfonds lager is dan benodigd, waardoor er sprake is van een negatief eigen 
vermogen binnen het fonds. Technisch gezien kan die situatie zich vaker voordoen, 
maar de impact van het risico is voor de provincie incidenteel. Denk daarbij aan een 
éénmalige kapitaalstorting ten gunste van het fonds. Uit de inmiddels jarenlange 
ervaring hebben wij geleerd dat dit zich voor kan doen, maar dat het geen jaarlijks 
terugkerend fenomeen is. 

52 CDA Reserves PDF Pag.99 Voor de Oostvaardersoevers 4 
mln. opgenomen. In de 
zomernota toch al 300.000 
beschikbaar gesteld. Waarvoor is 
dit nieuwe bedrag? 

Rijsberman De middelen met een omvang van € 4 mln. zijn onderdeel van de regionale 
cofinanciering Oostvaardersoevers en deze middelen worden conform het besluit 
van PS op 13 oktober 2021 (docnr. 2802658) beschikbaar gesteld voor de realisatie 
van het project Oostvaardersoevers. Er is geen nieuw bedrag beschikbaar gesteld. 

53 CDA Krachtige samenleving PDF Pag. 51 bovenaan, wat betekent deze 
zin? ‘Voor 2023 ligt dan ook de 
nadruk op het vasthouden van 
de juiste koers en inzetten op 
versnelling en verbreding.’ Wat 
wordt verstaan onder de juiste 
koers? Wat voor verbreding 
wordt beoogd? 

Fackeldey Onder de juiste koers wordt verstaan dat we netwerksamenwerking initiëren en 
stimuleren op maatschappelijke opgaven die spelen binnen de provincie. Zo is deze 
collegeperiode de Zorgtafel Flevoland ingericht die met ondersteuning van de 
provincie nu hard werkt aan toekomstbestendige gezondheidszorg. Daarnaast is met 
werkgevers in de zorg, onderwijs en overheden een Human Capital Agenda Zorg & 
Welzijn opgesteld en een sectortafel ingericht; eveneens met ondersteuning van de 
provincie. Maar ook bijvoorbeeld op terreinen als preventie & positieve gezondheid/ 
eenzaamheid via kennisuitwisseling, onderzoek & monitoring, pilots, etc. De 
verbreding waaraan gewerkt wordt is gekoppeld aan de woonopgave en de 
strategische agenda: we zijn een project wonen, welzijn & zorg gestart om bij te 
dragen aan oplossingen voor de vergrijzingsgolf en de gevolgen die dit heeft voor de 
zorg en woningaanbod. Maar we kijken ook breder; als regio hebben we gezegd dat 
we niet alleen huizen bouwen, maar vitale samenlevingen. De invulling van dit 
concept moet in overleg met gemeenten en netwerkpartners komende periode 
handen en voeten krijgen. 

54 CDA Krachtige samenleving PDF Pag.52.  Tabel Wat zegt 
spanningsindicator 
arbeidsmarkt zorg en welzijn? Is 
de 3,39 meer krapte dan die 
1,66? 

Fackeldey De spanningsindicator wordt door het UWV opgesteld, en wordt berekend door het 
aantal openstaande vacatures te delen door het aantal personen dat op hetzelfde 
moment korter dan 6 maanden WW ontvangt. Het UWV berekent deze indicator voor 
de arbeidsmarkt in algemene zin, op regionale schaal en voor specifieke sectoren, 
zoals in dit geval voor de Zorg & Welzijn in Flevoland. Hoe hoger het getal, hoe hoger 
de spanning (en dus de krapte) op de arbeidsmarkt. Bij een waarde van 0 is de 
arbeidsmarkt zeer ruim voor werkgevers. In dit geval betekent 3,39 inderdaad meer 
krapte dan 1,66. Hiermee is de krapte in de sector Zorg & Welzijn hoger dan de 
gemiddelde krapte in Flevoland. Sectoren met de meeste spanning op de 
Flevolandse arbeidsmarkt zijn pedagogische beroepen en ICT beroepen. 
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55 CDA Mobiliteit PDF Pag. 73 Waarom lopen Dronten, Urk en 

met name Zeewolde relatief ver 
achter bij het plaatsen van 
laadpalen. 

de Reus Elke gemeente heeft zijn eigen dynamiek en beleid. Zeewolde is afgelopen jaar pas 
definitief aangesloten bij de MRA-elektrisch, waardoor het aantal laadpalen lager 
lijkt. Voorheen werden de publieke laadpalen door een andere partij geplaatst 
(Allego). Deze zijn niet meegenomen in de overzichten. In Dronten en Urk is de vraag 
naar publieke laadpalen nog beperkt. Als mogelijke verklaring kunnen zijn: 1. sociale 
aspecten en 2. inwoners die wel een elektrische auto hebben of willen aanschaffen 
hebben vaak voldoende ruimte op eigen terrein (eigen oprit) voor een laadpaal. Deze 
mogelijke verklaring wordt door de MRA-elektrisch gedeeld. De verwachting is echter 
dat het aantal te plaatsen publieke laadpalen in Urk, Dronten en Zeewolde de 
komende tijd zal groeien. Er zijn al meerdere aanvragen in voorbereiding. Tot slot 
kan nog gemeld worden dat alle Flevolandse gemeenten laadkaarten hebben 
opgesteld met voorkeurslocaties. Dit bevordert het plaatsen van laadpalen in de 
publieke ruimte. Hierin zijn wij als provincie koploper ten opzichte van de andere 
provincies. 

56 CDA Mobiliteit PDF Pag. 74 tabel. Waarom daling met ruim 
6% in stiptheid ritten openbaar 
vervoer geprognotiseerd? 

de Reus De genoemde 85% is geen prognose, maar een streefcijfer. Deze norm in vastgelegd 
in de concessieovereenkomst voor de gehele contractperiode. De punctualiteit dit 
jaar tot nu toe is 91,0%. 

57 CDA Mobiliteit PDF Pag.77 Wat houdt de MAAS pilot in en 
wat zijn de resultaten? Mogelijke 
uitbreiding naar Urk en Dronten. 
Waarom niet in Zeewolde? 

de Reus De MaaS-pilot houdt in dat er in de Noordoostpolder een pilot plaatsvindt die als 
doel heeft om ‘van deur tot deur reizen’ te stimuleren. Het is nog onduidelijk of de 
pilot doorgaat. Ondertussen inventariseren we de wensen van de gemeenten Urk, 
Dronten en Zeewolde om met deelmobiliteit en MaaS aan de slag te gaan (hier wordt 
ook gekeken naar een samenwerking met Almere en Lelystad). 

58 VVD Landbouw Boekwerk 27 In 2023 staan er 10 proeftuinen 
gepland, wat is de omvang in 
hectare van deze proeftuinen, 
welke doelen zijn er gesteld aan 
deze proeftuinen en welke 
resultaten dienen de proeven in 
2023 op te leveren? 

Appelman Horizon Flevoland is bezig met een inventarisatie van de plannen van de huidige 
proeftuinen en de ruimte die dan evt. ontstaat in de ondersteuning daarvan. 
Belangrijk om te vermelden is dat de huidige opdracht van Landbouw: Meerdere 
Smaken zich richt op bottom up initiateven, waarbij niet de provincie maar de 
ondernemers zelf de doelen bepalen. Om voor ondersteuning door de provincie en 
Horizon in aanmerking te komen toetst de provincie op 5 criteria: Samenwerking, 
Verdienmodel, Duurzaamheid, Innovatie, Uitstraling. Door deze werkwijze staat bij 
het bedrijfsmodel en verdienvermogen van de ondernemer centraal. De provincie zet 
zich vervolgens in om de condities voor opschaling te versterken. 

59 VVD Landbouw Boekwerk 31 In de tabel worden voor 2.1 en 
2.2 een aantal indicatoren 
aangegeven over het leveren van 
prestaties – zijn deze ook in 
KPI’s uit te drukken, 
bijvoorbeeld in aantallen, 
percentages of …..? 

Appelman Een gedeelte van de hier opgenomen doelen zijn uit te drukken als kwantitatieve 
indicatoren (aantallen, percentages). Voor een aantal doelen geldt dat hiervoor 
reeds indicatoren in de programmabegroting zijn opgenomen (onder andere 
indicatoren 'Nationaal Park Nieuw Land'; 'Markermeer-IJmeer'; 'Nieuwe natuur'). In 
een aantal gevallen zijn in separate monitors kpi's over de genoemde doelen 
opgenomen, denk aan de ‘monitor Omgevingsvisie FlevolandStraks’ en de 
‘Voortgangsrapportage Natuur’. 
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60 VVD Landbouw Boekwerk 31 Hoe ziet het 

landbouwperspectief voor 
Flevoland er uit als onderlegger 
voor het NPLG? 

Appelman Dat is op dit moment nog niet te zeggen. In lijn met het landelijk perspectief 
landbouw waar het Rijk nu aan werkt zal ook in Flevoland gewerkt gaan worden aan 
een perspectief/toekomstbeeld landbouw waarbij wordt voortgebouwd op onder 
meer het programma ‘Landbouw Meerdere Smaken’ en waarbij de adviezen van de 
Agro Expert Raad betrokken zullen worden. De samenhang met NPLG wordt bewaakt. 

61 VVD Landbouw Boekwerk 32 - Aan wat voor maatregelen 
denkt GS voor het sluiten en 
verkorten van ketens in de 
landbouw; 
- Wat is er nodig voor de 
versterking van de 
precisielandbouw; 
- Wat worden de doelen – voor 
de komende 4 jaar – voor het 
programma Boerderij van de 
Toekomst? 

Appelman We ondersteunen de vereniging Flevofood, die voor haar leden de keten verkort en 
aansluit op de regionale markt. Daarnaast ondersteunen we het Big Data Value 
Center Agrofood: door slimme inzet van data wordt de organisatie van de korte 
keten mogelijk. Voor verdere ontwikkeling en economisering verkennen we een 
innovatiehub korte keten en smart logistics. Flevocampus speelt hierbij een 
belangrijke rol. Er zijn nog veel uitdagingen voor het realiseren van verdienmodellen 
door het sluiten/verkorten van de keten, zoals logistiek, landschap, 
voedselbewustzijn etc. De aanpak daarvan doen we samen met Noord-Holland in 
Voedsel Verbindt; Voor versterking van precisielandbouw is kennisontwikkeling 
nodig ('Boerderij vd Toekomst' en 'Proeftuin voor Agro-Ecologie en Technologie'); 
experimenten (proeftuinen en projecten); kennisdeling (Horizon Flevoland) en 
ontwikkeling/ondersteuning bedrijvigheid (innovatiehub Gezonde bodem en Smart 
Farming). Daarbij verkennen we de rol die de provincie kan spelen in het versterken 
van samenhang en -werking tussen de verschillende niveaus.; Het huidige 
programma van Boerderij vd Toekomst loopt in 2023 af. In dat jaar gaat Boerderij vd 
Toekomst een ontwerpproces doorlopen voor de volgende 4 jaar. Uitgangspunt is 
dat de Boerderij vd Toekomst een centrale rol gaat krijgen in de regionale transitie 
van de landbouw. Flevoland gaat in nauwe samenwerking met de Boerderij. 

62 VVD Energie Boekwerk 64 Op welke wijze wordt het proces 
van burgerbetrokkenheid gestart 
en hoe borgt GS een 
representatieve (hoe ziet die er 
uit) samenstelling van alle 
inwoners en ondernemers van 
Flevoland.  

Fackeldey Twee onderzoeken zullen onderdeel zijn van de RES 2.0:  
• een onderzoek naar betrokkenheid: hoe kijkt de Flevolander naar de 

energietransitie, wat vinden ze van de plannen en in hoeverre hebben ze het 
gevoel dat zij kunnen bijdragen.  

• Een participatieve waarde evaluatie (PWE): deelnemers kunnen via opties & 
gevolgen advies geven. De keuzesituatie van Flevoland wordt zo goed als 
mogelijk nagebootst waardoor burgers strategische keuzes kunnen op korte (tot 
2030) en middellange termijn (na 2030) over energietransitie en klimaat. Ze 
zitten als het ware op de stoel van de bestuurder. 

Beide onderzoeken zijn uitgezet via de kanalen van provincie, gemeenten, eigen 
panels van de onderzoeksbureaus, representativiteit is daarmee de inzet van de 
onderzoeken, wordt gedurende de onderzoeken in de gaten gehouden en waar 
mogelijk bijgestuurd. 
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63 VVD Energie  Boekwerk 65 Wat gaat GS inzetten om de 

koppositie voor elektriciteit 
opwek verder uit te bouwen. 

Fackeldey GS ziet de combinatie van de beschreven activiteiten onder 5.1. Regionale 
Energiestrategie en het programma ‘Energie in balans’ als middel om de koppositie 
voor het opwekken van elektriciteit te behouden en uit te bouwen. Daarmee wordt 
door bestaand beleid de opwek van zonne-energie en windenergie gereguleerd. 
Daarbij wil GS zonne-energie op grote daken verder te laten groeien en is door de 
aangenomen motie ‘niet meer windmolens’ geen ruimte meer voor nieuwe 
windparken. 
Door de focus op het 'Meerjarenprogramma Infrastructuur Energie en Klimaat' 
(PMIEK) wil de provincie samen met netbeheerder en gemeenten strategische keuzes 
maken zodat de energie infrastructuur ook de toekomstige opgewekte stroom kan 
transporteren. Met het programma ‘Energie in balans’ worden 
energieopslagprojecten gestimuleerd. 
Naast activiteiten die beschreven staan in 5.1., is ook personeel en kennis nodig om 
de koppositie verder uit te bouwen. Hiermee wordt rekening gehouden bij 
activiteiten die beschreven zijn in 3.1. Economische Ontwikkeling.  

64 VVD Energie Boekwerk 65-67 Zijn er mogelijkheden binnen de 
provincie om met een eigen 
monitor de indicatoren, 
realisatie en prognoses voor 
energie, klimaat in kaart te 
brengen en de komende jaren te 
volgen? 

Fackeldey Op het gebied van energie wordt dit najaar voor het 4e jaar op rij een 
monitor/voortgangsrapportage uitgebracht en verstuurd aan PS. Hierin staan alle 
relevante indicatoren in relatie tot onze provinciale doelen, en wordt ook ingegaan 
op de realisatie van verschillende beleidsinstrumenten. De laatste 
voortgangsrapportage is hier te vinden: 
https://www.flevoland.nl/getmedia/c74f77fe-f908-4d09-b3dd-
1f7ff0b750af/Energierapportage-2021-Provincie-Flevoland.pdf 

65 VVD Energie  Boekwerk 68 Zon op dak: in hoeverre is de 
regeling ‘asbest er af – zon er op’ 
nog open, van toepassing en hoe 
groot is het beschikbare budget 
hier voor?  

Fackeldey De 'Asbest Naar Duurzaam Dak-regeling' loopt eind 2022 af. Op dit moment is het 
resterende budget € 218.886 (oktober 2022). Gezien de afnemende belangstelling 
voor deze regeling wordt een andere invulling ter stimulering van zon op grote 
daken voorbereid. Het restant van het budget wat aan het eind van 2022 overblijft is 
gereserveerd om in te zetten voor deze aankomende aanpak voor zon op dak. 
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66 VVD Landbouw – stikstof Boekwerk Welke doelenbanken stikstof zijn 

er door de provincie 
samengesteld, vanuit welke 
bronnen worden deze gevoed en 
op basis van welke criteria en 
prioriteit worden hiermee 
doelen in Flevoland en de 
diverse sectoren ingevuld? 

Hofstra Er zijn twee doelenbanken opgesteld door de provincie – een bank voor prioritaire 
projecten en een bank voor de legalisatie van PAS meldingen. 
De vulling van de doelenbanken bestaat uit vrijgemaakte depositieruimte die is 
vrijgemaakt voor deze banken. Bronnen waarmee de bank gevoed worden zijn 
bedrijven waar stikstofruimte vrijkomt door bijvoorbeeld wijziging in de 
bedrijfsvoering of bedrijfsbeëindiging. 

Doelenbank Prioritaire projecten 
Hierin wordt gespaard voor prioritaire projecten die Gedeputeerde Staten aanwijzen. 
De projecten moeten zelf voor de vulling van de bank zorgen, maar mogen ook 
gebruik maken van gezamenlijke ruimte. Deze ruimte moet dan uiteraard wel 
beschikbaar zijn. Het doel van deze doelenbank is om stikstofruimte te sparen, 
reserveren en toe te kennen ten behoeve van prioritaire projecten. 

Doelenbank PASmelders 
De procedure en aanvullende eisen van het landelijke legalisatieprogramma voor 
voormalige PAS-melders is op deze aanvragen van toepassing. Dat betekent dat de 
aanvragen eerst de verificatieprocedure die bij het legalisatieprogramma hoor 
hebben doorlopen. Voor de volgorde van toekennen van stikstofruimte aan de PAS-
melders wordt in principe de volgorde gehanteerd zoals deze ook in het 
legalisatieprogramma van het Rijk gehanteerd wordt, maar dan beperkt tot de PAS-
melders die gelegen zijn in de provincie Flevoland. Omdat de stikstofruimte wordt 
vrijgemaakt door Gedeputeerde Staten, houdt het College wel de mogelijkheid om 
van deze volgorde onderbouwd af te wijken. 

PAS-melders die worden gelegaliseerd met ruimte vanuit de doelenbank hebben 
niet langer legalisatie benodigd vanuit het Rijksprogramma. Door akkoord te gaan 
met toekenning van ruimte vanuit de doelenbank gaan de initiatiefnemers dan ook 
akkoord met het niet langer indienen van een vraag naar stikstofruimte vanuit het 
legalisatieprogramma van het Rijk. 

Exacte criteria zijn opgenomen in het instellingsbesluit doelenbank voor 
doelgebonden (stikstof)depositiebank prioritaire projecten Flevoland (d.d. 27-1-2022) 
en het instellingsbesluit voor ‘doelenbank ten behoeve van legalisatie voormalige 
PASmelders provincie Flevoland’ (d.d. 26-5-2022).  

67 GroenLinks indicatoren Boekwerk 9 Het BBV bevat vormeisen zoals 
een programmaplan met 
doelenboom, indicatoren en 
activiteiten; Dat is niet voor alle 
programma’s even helder en het 
is lastig te doorgronden welke 
activiteiten er ten grondslag 
liggen aan de gereserveerde 
bedragen en welke 
resultaten/doelen ermee 
worden bereikt. 

Hofstra Het klopt dat we het model van het BBV toepassen. Dat model voorziet inderdaad 
niet in het koppelen van bedragen aan activiteiten, maar het koppelen aan 
programma's, deelprogramma's en producten. 
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68 GroenLinks idem Boekwerk 9 Zijn er doelen die nog niet 

vertaald zijn naar indicatoren en 
worden deze ontwikkeld? 

Hofstra Een aantal jaren geleden is in samenspraak met Provinciale Staten een traject 
doorlopen inzake de ontwikkeling van de indicatoren. De begroting reflecteert op 
deze vastgestelde indicatoren. Hiernaast zijn de verplicht voorgeschreven BBV-
beleidsindicatoren in de begroting opgenomen, waarvoor wij de landelijke 
ontwikkelingen volgen. Ieder jaar is met de Provinciale Staten overleg over de 
Strategische Agenda. Wanneer vanuit Provinciale Staten de behoefte bestaat aan 
nieuwe indicatoren op specifieke onderdelen, wordt voorgesteld om dit ter 
bespreking voor te leggen tijdens het overleg over de Strategische Agenda. 

69 GroenLinks idem Boekwerk 9 Is het mogelijk om de 
activiteiten voor 2023 met een 
kleur aan te geven? 

Hofstra Het voor de programmabegroting gehanteerde model ziet er zo uit dat voor een 
periode van vier jaar (coalitieperiode) de doelen, indicatoren en activiteiten worden 
geformuleerd en opgenomen. De in de Programmabegroting 2023 opgenomen 
activiteiten zijn zoveel mogelijk toegespitst op het begrotingsjaar 2023. 

70 GroenLinks idem Boekwerk 9 Kunt u toezeggen dat bij het 
jaarverslag inzicht gegeven 
wordt in de behaalde resultaten 
van de programma’s? 

Hofstra Zoals te doen gebruikelijk wordt bij de jaarstukken inzicht gegeven in, en 
verantwoording afgelegd over, de behaalde resultaten van de programma's in het 
betreffende begrotingsjaar. 

71 GroenLinks Landschap v.d. 
Toekomst 

Boekwerk 20 Kunt u beknopt aangeven welke 
activiteiten er voor 2023 zijn 
gepland? 

de Reus In 2023 werken we door aan de uitvoering van het Programma Landschap van de 
Toekomst. Dit betekent dat we werken aan het herstellen en versterken van de 
kwaliteiten van het landschap. Zoals bijvoorbeeld de grote landschapsstructuren, 
zoals de dorpenring in noordelijk Flevoland en het poldercarré in zuidelijk Flevoland. 
We zetten een eerste stap in het opzetten van een landschapsmonitor. We initiëren 
ontwerpend onderzoek voor actuele opgaven, zoals bijvoorbeeld de opkomst van 
agroforestry. We denken mee in de actualisatie van de Omgevingsvisie en het maken 
van de ruimtelijke visie voor Flevoland. Samen met de zes Flevolandse gemeenten 
werken we aan de doorwerking van het Programma Landschap van de Toekomst in 
beleid. 
Bovendien is ‘Oostelijke Flevoland’ één van de regio’s binnen de EO-Wijers 
prijsvraag. ‘Waar willen we wonen?’ is het thema van de 12e editie van deze 
landelijke prijsvraag. Met deze prijsvraag genereren befaamde ontwerpbureaus 
ontwerpmatig kennis over de actuele opgave in de toekomstige leefomgeving; 
natuur inclusief, woningbouwopgaven, klimaat adaptief, kringlopen, biodiversiteit. 
Dit sluit naadloos aan bij de benoemde ontwerpen en acties uit ons programma. 

72 GroenLinks Water Boekwerk 22 Waarom zijn de baten gedaald 
tov 2021? 

Hofstra De baten in 2021 zijn aangevuld door middel van een onttrekking aan de Voorziening 
Grondwaterbeheer. In de jaarstukken 2021 is dit toegelicht. 
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73 GroenLinks Landbouw Boekwerk 30 Welke en hoeveel experimenten 

worden er georganiseerd op het 
gebied van kringlooplandbouw 
in het kader van de 
landbouwvisie van het Rijk? 

Appelman In Flevoland zijn de projecten met betrekking tot Kringlooplandbouw in 
samenwerking met de sector opgesteld, dit heeft de volgende eerste thema’s 
opgeleverd: 
1. Samenwerking Akkerbouw – Melkveehouderij om het gebruik van externe input

te verminderen.
2. Verbinden van duurzaam bodembeheer aan de pachtvoorwaarden (mede ook

onderdeel van pilots grondgebruik).
3. Organische reststromen uit het slootkantbeheer inzetten voor

bodemverbetering met o.a. het project Aangepast Slootkantenbeheer.
4. Toepassen van producten uit afvalwaterzuivering voor bodemvruchtbaarheid.

De afgelopen twee jaar zijn voor de eerste drie thema's projecten via het Actieplan 
Bodem en Water (ABW) gestart, voor het vierde thema is recent een PPS met de 
Boerderij van de Toekomst en een aantal mogelijke satellietbedrijven gehonoreerd. 
Gezamenlijk kunnen deze projecten bijdragen aan een circulair landbouwsysteem 
waarbij het verdienmodel integraal wordt meegenomen. De mate van progressie 
verschilt per project, de meeste vooruitgang wordt vooralsnog geboekt bij de 
projecten samenwerking akkerbouw-melkveehouderij en het gebruik van organische 
reststromen. Vanwege de kabinetswissel is er onduidelijkheid ontstaan over hoe de 
experimenteergebieden vanuit LNV-opvolging krijgen, wij hebben de intentie om de 
projecten met potentie te blijven ondersteunen. 

74 GroenLinks idem Boekwerk 30 In hoeveel en welke pilots 
participeren we in het 
gebiedsproces bodemdaling, 
bodemkwaliteit en meervoudig 
ruimtegebruik? 

Appelman Totaal gaat het om drie pilots: 
1. Pilot bodemdaling. Deze pilot bestaat uit een lopend gebiedsproces (looptijd tot

najaar 2024) waarin we als provincie participeren; 
2. Pilot bodemkwaliteit: Door het ontbreken van geschikt en betaalbaar

proefperceel ligt de pilot (voorlopig) stil. Voornemen om te evalueren wat we
hiervan kunnen leren en of/hoe we verder kunnen. Provincie participeert. 

3. Pilot meervoudig ruimtegebruik: Realisatie van een zonnepark, in combinatie
met landbouw is bezig in de oksel bij de aansluiting van de A27 op de A6. Het
project/de pilot heeft een looptijd van 15 jaar. Provincie participeert niet actief
in het project, wel via de stuurgroep Toekomstig Grondgebruik Flevoland. 

75 GroenLinks idem Boekwerk 30 Aan welke scenario's moeten we 
denken bij de toekomst van het 
Food Forum? 

Appelman Food Forum maakt onderdeel uit van de Flevo Campus, waarop ook de Aeres 
Hogeschool, de Start-up Village en het Natural Pavilion staan. Food Forum kan de 
doorontwikkeling van de campus versterken. Op dit moment denken we met onze 
partners na over de relatie tussen de verschillende functies en panden op de 
campus. Daarbij is ook de vraag aan de orde of de provincie het pand moet 
behouden, verkopen, huren, enz. 

76 GroenLinks idem Boekwerk 31 De baten fluctueren over 
2021/2022/2023, wat is de 
reden? 

Appelman In 2021 en 2022 zijn/worden in het kader van Floriade diverse projecten uitgevoerd 
(‘Floriade programmering’, ‘Nadere Regel Floriade’) waarvan de lasten van deze 
projecten worden volledig gedeclareerd bij gemeente Almere, als penvoerder van 
het Fonds Verstedelijking Almere. Deze eindigen in 2022 en in 2023 zijn alleen de 
baten van de exploitatie van het Food Forum begroot. 
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77 GroenLinks Natuur/bos Boekwerk 32 Welke activiteiten staan er 

gepland in het kader van de 
bossenstrategie? Wat is de 
target in aanplant voor 2023? 

Hofstra "De bossenstrategie kent een prioriteringsladder. Volgend jaar wordt verder gewerkt 
aan de eerste vier prioriteiten. De laatste twee – bos bij grootschalige ruimtelijke 
ingrepen en klimaatbos – pakken we reactief op zodra daar aanleiding voor is.  
 
Voor de revitalisering van (een deel van) de bossen is in het kader van Programma 
natuur subsidie toegezegd aan Staatsbosbeheer en Natuurmonumenten. 
Voor de aanleg van landschapselementen is de provincie aangesloten bij het 
aanvalsplan Landschap, dat zich richt op operationalisering van de algemeen 
geformuleerde beleidsdoelen. Voor landschap wordt ook een extra financiële 
bijdrage van het Rijk verwacht voor de noordoostrand van de Noordoostpolder.  
Er wordt gewerkt aan het instellen van een boscompensatiebank en aan aanvullende 
regels voor het behoud van bos en bomen in de Omgevingsverordening.  
 
Er is recent een Europese Life-subsidie aangevraagd, om meer financiële middelen 
te verkrijgen voor uitvoering van de bossenstrategie. De aanvraag omvat 4 
deelprojecten te weten: 
• Revitalisering bestaande bossen 
• Aanleg landschapselementen 
• Agroforestry 
• Bosaanleg in combinatie met woningbouw 
 
De provincie (Infra) verwacht in 2023 17 ha nieuwe wegbeplanting aan te leggen.  
De terreinbeherende organisaties hebben aangegeven binnen het NatuurNetwerk 
Nederland 64 ha nieuw bos aan te kunnen leggen, maar nog niet aangegeven 
wanneer. Bovendien is de opgave vanuit de (landelijke) bossenstrategie 135 ha 
binnen het NatuurNetwerk. Onderzocht wordt of meer hectares bosaanleg binnen 
NNN mogelijk is, zonder dat dit ten koste gaat van landschappelijke en 
natuurwaarden.  
Voor bosuitbreiding buiten het NatuurNetwerk ontbreekt vooralsnog de financiering 
van de grondkosten. Een concrete uitvoeringsplanning is daardoor moeilijk te 
maken." 

78 GroenLinks Natuur/biodiversiteit Boekwerk 32 Welke activiteiten staan er 
gepland voor 2023? Beperkt dit 
zich tot bermen en akkerranden? 

Hofstra In 2023 wordt er verder gewerkt aan de uitvoering van het Actieplan Biodiversiteit 
zoals op 28 april 2021 vastgesteld in de PS. Dit richt zich op de vier onderdelen van 
het actieplan: Groene draad, Stad, Landelijk gebied en Natuur. In al deze categorieën 
zijn er in 2022 projecten gestart en zullen in 2023 nog meer projecten uitgevoerd 
worden. 
 
In het kort zijn dit in 2023 (tot dusver) de volgende activiteiten: 
1. Ecologisch beheer provinciale bermen (INFRA) 
2. Kennisnetwerk biodiversiteit met IVN, ZZL en 6 gemeenten 
3. Deelname Stichting Steenbreek en activiteiten 
4. Cofinanciering aan ZZL en 6 gemeenten voor (nieuwe) biodiversiteit projecten 

(Nieuw groen in steden/dorpen, natuurlijker groen landelijk gebied) 
5. Subsidieregeling voor particulieren en bedrijven: klimaat en biodiversiteit 
6. Stimulering natuur inclusieve bedrijventerreinen 
7. Kleinschalige projecten natuurbeheerders (aanleg van poelen, keverbanken, 

vlindercorridors, etc.) 
8. Project landbouw inclusieve natuur Vogelweg 
9. Project natuurlijke pacht Burchtkamp 
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10. Project Bij-vriendelijk landschap

In 2023 wordt ook biodiversiteit meegenomen bij aanbesteding van de verbouwing 
van de begane grond en buitenruimten van het provinciehuis. Verder wordt een deel 
van dit budget uitgegeven aan Communicatie, Educatie en Monitoring projecten. 

79 GroenLinks Natuurinclusief Boekwerk 32 Welke activiteiten staan er 
gepland voor 2023? 

Hofstra In 2023 wordt er verder gewerkt aan de natuurinclusieve doorontwikkeling van de 
Flevolandse beleidsthema's. De ideeën uit het inspiratiedocument Flevoland 
natuurinclusief, dat op 18 mei 2022 beeldvormend besproken is met de 
Statencommissie RND, fungeren daarbij als uitgangspunt. Waar mogelijk worden 
deze ideeën ingebracht in bestaande of nieuw te ontwikkelen beleidstrajecten, zoals 
het Economisch programma, de Regionale Adaptatie Strategie, de doorontwikkeling 
van de woningbouwopgave of de transitie van het landelijk gebied. Ook worden 
momenteel enkele van deze ideeën verder uitgewerkt in een bouwstenennotitie. 
Deze notitie, die indien mogelijk in het voorjaar nog beeldvormend wordt besproken 
met de Statencommissie RND, kan als input dienen voor een nieuw coalitieakkoord. 
Op basis daarvan kunnen dan eveneens nieuwe natuurinclusieve activiteiten 
ontplooid worden. 

80 GroenLinks Oostvaardersoevers Boekwerk 33 Denkt u dat deze oevers er ooit 
nog van gaan komen? 

Rijsberman Het project Oostvaardersoevers is in 2019 gestart met een MIRT-verkenning. Daarbij 
is er in de regio een gedragen voorkeursalternatief opgesteld. Op basis hiervan heeft 
de minister van Infrastructuur en Water, in afstemming met Minister van Natuur en 
Stikstof, onlangs een definitieve voorkeursbeslissing genomen. Dat maakt de weg vrij 
voor het starten van de MIRT-planuitwerking. De planning is dat uiterlijk in 2025 een 
projectbeslissing genomen wordt, waarna de werkzaamheden kunnen beginnen. 

81 GroenLinks Economie Boekwerk 48 Wat is de reden van de grote 
verschillen in lasten tussen de 
begroting van 2021/2022/2023? 

Appelman De stijging tussen de (gerealiseerde) lasten 2021 en (begrote) lasten 2022 is deels 
veroorzaakt door corona-effecten. Doordat bepaalde activiteiten (nog) niet 
uitgevoerd konden worden in 2021, zijn deze activiteiten (en de daarvoor benodigde 
budgetten) doorgeschoven naar 2022. De sterke daling van de (begrote) lasten van 
2022 naar 2023 is het gevolg van het verlengen van de looptijd van het Economische 
Programma 2017-2020 en de incidentele middelen die PS daarvoor beschikbaar 
hebben gesteld (besluit PS 17-2-2021). Voor 2023 en daarna wordt op dit moment 
gewerkt aan het Nieuwe Economische Beleid dat nog door PS vastgesteld moet 
worden met de daarbij behorende middelen. 
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82 GroenLinks Krachtige 

samenleving/Floriade 
Boekwerk 53 Bij recreatie en toerisme wordt 

niets vermeld over bezoekers 
aan de Floriade en effecten 
daarvan op Flevoland of zijn die 
er niet? 

Fackeldey Effecten van een tijdelijke internationale expo of event in de regio kunnen niet direct 
vertaald worden in structurele resultaten ten behoeve van de vrijetijdssector in 
Flevoland. Behalve dat dit voor 2022 een positief effect kan hebben op het aantal 
overnachtingen in de provincie. Deze cijfers zijn op dit moment nog niet bekend. 
Echter heeft provincie Flevoland met het project Floriade in de regio wel ingezet om 
een aantal effecten van de Floriade Expo in gang te zetten. Met het project Floriade 
in de Regio is ingezet op de stimulering van het bezoek aan de Floriade, 
gecombineerd met het gebied Flevoland, het vergroten van de trots op Flevoland en 
op samenwerking. Dit om een blijvende (economische) ontwikkeling in het gebied tot 
stand te brengen. De projectactiviteiten waren gericht op de activatie van 
ondernemers, inwoners, bezoekers en scholieren. Zo zijn vrijetijdsondernemers 
gefaciliteerd in arrangementvorming en (thematische) samenwerking onder de 
noemer #greenvibes en is er zichtbaarheid gecreëerd voor Het Verhaal van Flevoland 
en vrijetijdsondernemers op de expo. 
Het project werd in opdracht van de provincie Flevoland uitgevoerd door Visit 
Flevoland in samenwerking met het brandteam gebiedsbranding Flevoland. Eind 
november 2022 worden de resultaten van de projectactiviteiten Floriade in de regio 
verwacht. 

83 GroenLinks Duurzaamheid Boekwerk 60 Ook hier geen verwijzing naar de 
Floriade, terwijl er toch duidelijk 
een link/nieuwe impulsen is/zijn 
met duurzaam/circulair bouwen 
en groene steden 

Smelik Inderdaad is er veel te melden over het innovatieve circulaire gehalte van de 
Floriade. Dit wordt in veel uitingen vanuit de provincie dan ook gedaan. 

84 GroenLinks Klimaat Boekwerk 63 De emissiedaling in 2020 tov 
2019 is 11%. Kunt u geen 
streefcijfer noemen voor 2023 
gebaseerd op de berekeningen 
voor klimaatneutraliteit in 2030 
of 2035? 

Fackeldey Het heeft onze sterke voorkeur om aan te sluiten bij de systematiek van het 
Klimaatakkoord. In het Klimaatakkoord wordt uitgegaan van 1990 als referentiejaar 
en zijn doelstellingen geformuleerd voor 2030 en 2050. Het benoemen van 
tussentijdse doelen achten wij weinig zinvol omdat de effecten van beleid en 
uitvoeringsmaatregelen over het algemeen pas na meerdere jaren meetbaar zijn en 
de uitstoot van broeikasgassen van jaar tot jaar door sterk kan fluctueren, onder 
andere door factoren als een economische recessie en weersinvloeden. Ook de 
coronacrisis is hiervan een voorbeeld. 

85 GroenLinks Klimaat Boekwerk 68 Is het niet verstandig om alvast 
budget te reserveren voor het 
klimaatplan in 2023, gezien de 
urgentie? 

Fackeldey Politieke vraag. Het is aan uw Staten om hierover nadere besluiten te nemen.  

86 GroenLinks Klimaat Boekwerk 68 Vooruitlopend op het 
klimaatplan, welke 
activiteiten/maatregelen vinden 
er al plaats op dit gebied? 

Fackeldey Bij mededeling #2831666 (28 september 2021) zijn uw Staten geïnformeerd over de 
Flevolandse inzet om de uitstoot van broeikasgassen te verminderen. In deze 
mededeling zijn de maatregelen gerangschikt onder de thema's Energietransitie, 
Mobiliteit en Infrastructuur, Industrie en mkb, Landbouw en landgebruik en 
Gebouwde Omgeving. Deze indeling sluit aan bij de indeling zoals opgenomen in het 
Klimaatakkoord. 
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87 N.v.t. Programmabegroting 

2023 
PDF N.v.t. N.v.t. Hofstra In uw vergaderbundel is een herziene versie van de Programmabegroting 2023 

opgenomen. In deze versie zijn twee (beperkte) technische wijzigingen doorgevoerd. 
Deze wijzigingen hebben geen financiële impact. 

De doorgevoerde aanpassingen betreffen: 
• In een aantal detailtabellen per programmaonderdeel werd, door een

technische oorzaak, het saldo van baten en lasten in de kolom ‘Begroting 2022
na wijziging’ niet juist weergegeven/opgeteld. Op totaalniveau per
programmaonderdeel (tabel 1.3, 2.3, 3.3, etc.) en in de tabellen van het onderdeel
‘IV Financiële begroting’ worden deze saldi overigens wel juist weergegeven. De
saldi zijn in bijgaande versie van de begroting handmatig in de betreffende
detailtabellen aangepast.

• Op pagina 122 van de begroting was bij het kengetal netto-schuldquote
abusievelijk geen minteken opgenomen bij de realisatie 2021. Dit minteken is
toegevoegd aan de tabel. Daarnaast was in de tabel de tekst ‘Begroting 2022 na
wijziging’ i.p.v. ‘Begroting 2022’ opgenomen.


